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Zápis z kulatého stolu na téma ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ v MČ Praha 21 
 

Datum konání: středa 5. října 2011 od 18:00 do 20:00 hodin 

Místo konání: zasedací místnost ÚMČ Praha 21 

Přítomni za ÚMČ: 

Iva Hájková – koordinátorka MA21, Vladimíra Kozáková – vedoucí odboru životního 

prostředí a dopravy, Pavel Roušar – starosta MČ Praha 21, Dana Slabochová - referentka 

odboru životního prostředí a dopravy 

Hosté: Ing. Zdeněk Žára a Josef Sedláček – Lesy ČR 

Přítomno: 11 občanů 

Program: 
1. Proces místní Agendy 21 

2. Současný stav v oblasti životního prostředí v MČ Praha 21 

3. Diskuze nad tématy 

4. Pozitiva v MČ, poděkování 

 

Diskuzi moderovala Iva Hájková 

 

Na kulatý stůl byli pozváni zástupci neziskových organizací v oblasti životního prostředí 

působících v MČ, občané, zástupci Lesů ČR a zástupci Lesů HMP (omluveni),  

 

Zápis z diskuze: 

 

bod 1) 

Paní Hájková přivítala všechny přítomné občany a představila kolegyně z úřadu MČ, starostu 

MČ a zástupce Lesů ČR. 

Sdělila na základě prezentace informace o procesu MA21, který se městská část rozhodla 

zavádět. Uvedla, že MA21 je proces zapojování veřejnosti, neziskového a soukromého 

sektoru a dalších organizací do zkvalitňování městské části s uplatňováním principů 

udržitelného rozvoje v jeho třech pilířích - ekonomický, sociální a environmentální (rozvoj, 

který má uspokojit současnou generaci a neohrozí tu budoucí).  

V budoucnu tak budou probíhat veřejné diskuze nad různými oblastmi rozvoje MČ, bude 

vytvořen Strategický plán rozvoje MČ na nejméně desetileté období, zpracovány dílčí 

koncepce…, vše v úzké spolupráci s veřejností. 

Kulatý stůl (KS) je součástí série šesti veřejných KS na témata: školství, kultura, volný čas a 

cestovní ruch (datum konání 26. 9.) sociální a zdravotní (3. 10.), životní prostředí (5. 10.), 

doprava (10. 10.), územní a urbánní rozvoj, veřejná správa, informovanost (12. 10.) a majetek, 

bytová politika, veřejná infrastruktura (17. 10.). 

 

bod 2) 

Paní Kozáková zhodnotila současný stav v oblastech životního prostředí v MČ (zeleň, 

příroda, krajina, veřejná prostranství, hřiště, vody, odpady, ovzduší).  

 

Statistické údaje:  

Celková výměra MČ Praha 21 je 1015 ha, 962 osob /km². 

- orná půda         175 ha 

- zahrady             152 ha 

- ovocné sady          2 ha 

- lesní půda          516 ha 
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- vodní plocha         8 ha 

- zastavěná plocha 51 ha 

- ostatní plochy      96 ha 

 

bod 3) 

Přítomní diskutovali níže uvedená témata, která vycházejí převážně ze závěrů Ankety 

MČ uskutečněné v červenci a srpnu 2011 a z mapování MČ: 

 

Téma: Stav některých městských a příměstských zelených ploch, vandalismus, čistota 

veřejných prostranství, černé skládky 

Náměty občanů:  

- zelenou plochu u rybníka ul. Staroújezdská stále udržovat, je používána občany 

k odpočinku, byly doplněny hrací prvky a lavičky 

- lesní plocha za rybníkem je v majetku HMP, je potřeba jí udržovat, 

- podporovat obnovení původní cesty (prodloužení Oplanské ul.) z důvodu navrácení 

propojení Blatova a Koloděj pro pěší a cyklo, v současné době výmoly a bláto – námět 

pro získání grantu, 

- na konečné autobusu na Rohožníku je lesík v majetku Lesů HMP, který je využíván 

maminkami s dětmi. Nyní dochází k ničení cest kácením dřeva, je poničena 

podezdívka vodojemu, není udržováno dětské hřiště, chybí herní prvky, 

- zanedbané pozemky za Žlebskou ul.,  

- zanedbaná zelená plocha u stavebnin Stako, 

- přebujelá výstavba, zahušťování ploch, 

- Dražická x Donínská sjednocení zelených ploch, 

- ošetřování porostů je někdy zbytečně radikální (např. v minulém roce v ul. Toušická),  

- v oblasti rodinných domů (UNIGA) chybí koše na psí exkrementy, 

- neudržovaná plocha mezi rybníkem Blatov a hl. silnicí, 

- působení na veřejnost v rámci údržby zeleně (jak vlastní, tak obecní plochy), 

- vytvářet pobídkové programy k motivaci aktivních lidí – úklid sněhu, údržba zeleně i 

na obecním majetku (např. volné vstupenky na akce MČ, poděkování pana starosty). 

 

Téma: Vodní plochy, využívání, znečištění 

Náměty občanů: 

- znečištění rybníků přítoky, občané vypouštějí odpad do rybníku 

- rozšiřuje se koupání v chovných rybnících (na vlastní nebezpečí), 

- kanalizace dolní Starokolínská zkolaudována v červnu 2011, obavy, že se nemovitosti 

na ní nepřipojují (připojeno je již 90 %), 

- ul. Nadějovská (dům s věží) odpad do potoka, 

- rybáři zajišťují zpevňování břehů rybníka u Staroújezdské ul. z důvodu podemílání, 

- znečištění potoků (Blatovský, Běchovický) špatnou kanalizací. 

 

Téma: Ničení lesů těžbou dřeva s používáním těžké techniky 

Náměty občanů: 

- není předpoklad změna majitele Klánovického lesa (Kll), vlastník nadále Lesy ČR, 

- podporovat zákaz vytvoření golfu v Kll a trvat na rozšíření přírodní rezervace 

(udržitelnost lesa i pro budoucí generace), 

- v současné době je občany vnímána zvýšená těžba dřeva, 

- ničení cest těžbou dřeva,  

- ve spolupráci s Lesy ČR roztřídit cesty na tzv. „pro těžbu“ a „pro rekreaci“, 
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- podporovat stálé stezky pro rekreaci bez poničení. 

Pan Žára z Lesů ČR uvedl, že při těžbě dřeva je nutno dodržovat zákony, proto nemůže 

docházet k nekoncepčnímu ošetřování lesa. Les musí mít zastoupení všech věkových stupňů 

porostů, proto je nutná jeho obnova kácením. Dle vyhlášky pro lesní hospodářské plánování č. 

84/1996 je plán těžby vždy určen na desetileté období (nyní do 1. 1. 2012). Maximální výše 

těžeb za 10 let je 29362 m³, která nebude ani dočerpána (splněno bude asi z 90 %). 

V Klánovickém lese se těží 2,34 m³/1 ha, republikový průměr je přes 5 m³. Ve srovnání,  Lesy 

HMP těží mezi 3,5 – 4,5 m³/1 ha. 

 

Téma: Dětská hřiště 

Náměty občanů: 

- udržovat dětské hřiště v lesíku na konečné autobusu sídl. Rohožník, 

- zvýšit dohled městské policie v okolí rybníka Blatov (demolování laviček, košů a 

hracích prvků), 

- průběžně kontrolovat stav prvků na dětských hřištích. 

 

Téma: Znečištěné ovzduší způsobované převážně automobilovou dopravou a stavební 

činností, zatížení hlukem 

Náměty občanů: 

- nadměrný hluk (68 dB) podél hlavních silnic, ale i např. ul. Chotouchovská, 

Chotěnovská, 

- hluk a emise v obytných zónách, 

- řešit organizaci (rozdrobení) dopravy, 

- vyústění ul. Zaříčanské na ul. Novosibřinská bude cca v r. 2013 řešeno světelnou 

signalizací, 

- iniciovat vydání vyhlášky HMP v určení doby pro sekání trávy a ošetřování porostů 

nejen občany z důvodu velkého hluku např. o víkendu, 

- snažit se regulovat hluk při stavebních pracích (kontrola investorů), 

- obtěžování obyvatel hlukem ze staveb, podpora změny vyhlášky HMP týkající se v 

určení času stavebních prací, 

- regulovat čas výsypu kontejnerů na tříděný odpad (sklo), čas nejméně zatěžující 

hlukem okolní občany, 

- podporovat současnou sníženou dopravu, 

- podporovat co největší průjezdnost MČ (nevytvářet množství jednosměrných ulic), 

- je povolováno množství výjimek ve výstavbě, neúměrné výšky plotů, zhuštěná 

výstavba, dělení pozemků, 

- osvětou podporovat neuzavírání se do prostoru za ploty zahrad. 

 

bod 4) 

Pozitiva: 

- starousedlíci udržují zelené pásy v okolí svých domů, aniž by byly v jejich majetku, 

- pěkné prostředí okolo rybníků, uznání rybářům, 

- Klánovický les je klidné místo pro trávení volného času, 

- rovinatá městská část s možností využití cyklo, pěší chůze a lesa,  

- pozvání na výstavu Svazu zahrádkářů. 

 

Starosta MČ a pí Hájková poděkovali všem přítomným za aktivní účast a pozvali je na další 

kulaté stoly.         Zapsala: Iva Hájková 


